
Indfødsretsudvalget

Til: Udlændinge- og integrationsministeren

Dato: 5. december 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

IFU alm. del

Spørgsmål 47
I besvarelsen på IFU alm. del – spm. 23 (folketingsåret 2022-23, 2. samling) oplyser 
ministeren, at den efterspurgte opgørelse af dispensationssager ikke er mulig, idet det 
vil kræve en ressourcekrævende manuel gennemgang af sagerne. Indfødsretskontoret 
udarbejder dog årligt orienteringer om antallet af dispensationssager efter fast praksis 
jf. bl.a. IFU alm. del - bilag 55 (folketingsåret 2022-23, 2. samling). Ministeren oplyser 
i besvarelsen på IFU alm. del - spm. 21 (folketingsåret 2022-23, 2. samling), at det 
ikke er muligt at udarbejde statistik i perioden før 2015. Såfremt dette også er tilfældet 
vedrørende dispensationssager, bedes ministeren oplyse følgende: Hvad er antallet af 
ansøgninger om dispensation vedr. indfødsret, hvor ansøger havde bopæl på Færøerne 
på ansøgningstidspunktet, i perioden 2015-2022. Kan ministeren oplyse hvor mange 
af disse ansøgninger for hvert af årene 2015-2022, der fik hhv. dispensation eller ikke 
dispensation? Kan ministeren i forlængelse heraf oplyse, hvilke krav ansøgerne vil dis-
penseres fra, samt antallet af hhv. dispensationer og afslag på dispensationer for hhv. 
ansøgere med bopæl på Færøerne og det totale antal ansøgere?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Sjúrður Skaale (JF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Sjurdur.Skaale@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Mikkel Bjørn
formand
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